
Protokół nr 60/23 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 20 listopada 2023 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Zofia Krzemińska - Przewodnicząca Komisji, 
2. Andrzej Chatłas 
3. Jarosław Tadyeh, 
4. Danuta Zalewska, 
5. Katarzyna Kolasa, 
6. Ireneusz Balcer, 

Pozostali zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1). 

Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie o godzinie 11.00. 

Na początek powitała członków Komisji, a także zaproszonych gości. Następnie 

zaprezentowała porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Zapoznanie się z informacją na temat osiągnięć uczniów szkół powiatowych w 

2023 roku - olimpiady, konkursy, zawody itp. 

2. Informacja o funkcjonowaniu szkół zaocznych prowadzonych przez powiat. 

3. Bieżąca działalność Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

4. Opiniowanie projektów uchwał na sesję 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Ad.l. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) Lidia Sokulska-Tłok zaprezentowała członkom 

Komisji szczególne osiągnięcia uczniów szkół ponadpodstawowych uzyskanych w 

roku 2023. 
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Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim: 

- Ogólnopolskie Dyktando z okazji Święta Niepodległości - udział 8 uczniów, 

- Szkolny Konkurs geograficzny - udział 37 uczniów, 

- Ogólnopolski Konkurs Historyczny „Krąg" - udział 18 uczniów, 

- finał konkursu eWiM - Politechnika Bydgoska. Uczniowie skonstruowali pojazd na 

bazie elektrycznej deskorolki. Podczas finału pojazdy przechodziły przegląd 

techniczny oraz startowały w sesji przejazdów treningowych. Zespół ZSP zajął 16 

miejsce. 

- liczny udział uczniów w zawodach sportowych na poziomie powiatowym. 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku: 

- Program „Junior Top Young" Polskiego Stowarzyszenia Menadżerów Logistyki i 

Zakupów z siedzibą w Warszawie - 3 miejsce (Julia Fedder, Wiktoria Kiedrowska, 

Vanessa Meyer, Adrianna Oczkowska), 

- Ogólnopolski Bieg Erasmusa - 1 miejsce (Piotr Łapiński, Jakub Wirkus, Marcin 

Kosmela, Patryk Megger) i miejsce 3 (Wojciech Zenel, Maciej Dominikowski, 

Krzysztof Dominikowski, Miłosz Latzke), 

- liczny udział uczniów w zawodach sportowych na poziomie powiatowym. 

Liceum Ogólnokształcące w Sępólnie Kraj.: 

- Ogólnopolski Konkurs Matematyczny Galileo - wyróżnienie Antonina 

Dobrowolska, 

- Jagielloński Turniej Matematyczny - finalistka Antonina Dobrowolska, 

- Międzynarodowy Konkurs Wiedzy Neurobiologicznej, 

- Wojewódzki Konkurs Recytatorski - wyróżnienie, 

- Wojewódzki Konkurs Języka Angielskiego 

- sukcesy w zawodach lekkoatletycznych. 

Liceum Ogólnokształcące w Więcborku: 

- udział uczniów w konkursie Kształtowanie Przestrzeni, 

- Konkurs Alchemik - wyróżnienie, 

- Diecezjalny Konkurs Biblijny, 

- Konkurs Geograficzny w UMK w Toruniu, 

- sukcesy w zawodach lekkoatletycznych. 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Sępólnie Kraj.: 
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- udziały i sukcesy w Wojewódzkich Konkursach Ekologicznych, 

- udział i sukcesy w zawodach lekkoatletycznych 

Ad.2. 

Jak stwierdziła Lidia Sokulska-Tłok, to jeśli chodzi o szkolnictwo zaoczne w 

szkołach ponadpodstawowych, to w roku bieżącym prowadzone jest ono wyłącznie 

przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Kraj. 

W poprzednim roku szkolnym naukę rozpoczęło 44 słuchaczy, ostatecznie LO 

zaoczne ukończyły 23 osoby. W tym roku szkolnym uczy się 49 słuchaczy. Jest to 

tylko jeden, duży oddział. Jednakże idąc wzorem lat ubiegłych należy wziąć pod 

uwagę, że ta liczba na pewno będzie się zmniejszać. Szacowana subwencja na 72 

słuchaczy wynosiła 151.766 zł, natomiast szacowane wykonanie przewiduje się na 

64.624 zł. Jeśli takie wyliczenia się sprawdzą powiat byłby na plusie 87.000 zł. 

Jednocześnie byłaby to jedyna subwencja oświatowa na plus. 

Wicestarosta zapytał czy w tych wyliczeniach zawarte są wszystkie opłaty, jak choćby 

prąd czy woda. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) odpowiedziała, że są to tylko wynagrodzenia 

nauczycieli. 

Na koniec Lidia Sokulska-Tłok poinformowała, że największy procent słuchaczy 

stanowią absolwenci szkoły branżowej tej placówki. Niektórzy z nich nie ukończyli 

jeszcze 18 roku życia i muszą gdzieś kontynuować naukę. 

Ad.3. 

W tym punkcie informację o bieżącej działalności Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Sępólnie Krajeńskim przedstawiła dyrektor placówki Anna 

Wiśniewska. 

Na początku Dyrektor poinformowała, że pod opiekę Placówki doszło nowe 

przedszkole, które działa od 1 września 2023 roku. 

Poradnia udziela pomocy dzieciom, młodzieży, rodzicom i nauczycielom z 

przedszkoli, szkół lub placówek mających siedzibę na terenie działania poradni. 

Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna prowadzi głównie działalność diagnostyczną i 

terapeutyczną. Aktualnie diagnozy, które są stwierdzane przez pracowników Poradni 
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dotyczą przede wszystkim różnego typu zaburzeń. Jeśli chodzi na przykład o 

diagnostykę spektrum autyzmu, to narzędzie to jest często wykorzystywane. Jednakże 

decyzje wydawane przez Poradnię w tym zakresie nie są ostateczne. Od tego miesiąca 

Poradnia zaczyna nowe sesje terapeutyczne i jednocześnie kontynuuje te rozpoczęte. 

Anna Wiśniewska stwierdziła, że jeśli chodzi o same terapie to powinny być one 

częstsze ale ilość psychologów na to nie pozwala. 

Odnośnie terapii pedagogicznych to w tej chwili jest ich 28 i głównie dotyczą 

trudności w uczeniu się. Poza tym 142 osoby objęte zostały terapiami 

logopedycznymi. Ponadto dla 8 dzieci prowadzone są wczesne terapie wspomagania 

rozwoju. W tym zakresie Poradnia nie jest w stanie przyjąć więcej dzieci. 

Jeśli chodzi o wyjazdy pracowników na teren placówek oświatowych, to robione jest 

to tylko i wyłącznie na podstawie zgłoszeń. Obecnie przez nowe przepisy szkoły 

posiadają już swoich psychologów. Przedstawiciele Poradni prowadzą również w 

szkołach warsztaty na tematy, które wcześniej zostały uzgadniane. Poza tym 

przeprowadzane są spotkania dla rodziców, jak również organizowane są szkolenia dla 

Rad Pedagogicznych. 

Przewodnicząca Komisji Zofia Krzemińska otworzyła dyskusję. 

Danuta Zalewska poinformowała, że słyszała o propozycji powstania przedszkola w 

Płociczu. Radna poprosiła o bliższe informacje na ten temat. 

Lidia Sokulska-Tłok poinformowała, że jest to Niepubliczny Ośrodek 

Rewalidacyjno-Wychowawczy dla dzieci z niepełnosprawnością intelektualną w 

stopniu znacznym i głębokim. Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) przyznała, że była 

osobiście w placówce, gdzie pokazano jej wszystkie pomieszczenia. Przedszkole ma 

ruszyć od stycznia 2024 roku i swoją opieką objąć ma 6 dzieci. 

Andrzej Marach zapytał czy dziecko, które posiada orzeczenie jest zobowiązane 

pokazać je w szkole. 

Anna Wiśniewska stwierdziła, że nie musi tego robić. Zdarza się, że nauczyciele o 

tym w ogóle nie wiedzą. 

Zofia Krzemińska zauważyła, że takie postępowanie może być ze szkodą dla dziecka, 

gdyż nauczyciel taką osobę traktuje tak samo jak pozostałe. 
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Ponadto Przewodnicząca zapytała czy często nauczyciele zgłaszają zapotrzebowanie 

na przyjazd psychologów do szkół. 

Anna Wiśniewska odpowiedziała, że w związku z obecnością psychologów w 

szkołach myślała, że w tym zakresie będzie mniej pracy. Okazało się jednak, że wcale 

tak nie jest. Należy pamiętać, że w szkołach nie ma możliwości przeprowadzania 

terapii, która potrzebuje czasu. Ponadto dzieci mogą obawiać się korzystania z usług 

psychologa na terenie szkoły bojąc się stygmatyzacji w swoim środowisku. 

Ad.4. 

Nie było uchwał do opiniowania. 

Ad. 5. 

Zofia Krzemińska poprosiła członków komisji o przygotowanie tematów, które 

miałyby znaleźć się w harmonogramie pracy komisji w roku 2024. 

Przewodniczący Marek Chart poinformował, że następna rada powiatu będzie liczyć 

już tylko 15 radnych. Spowodowane jest to zmniejszeniem się liczby mieszkańców 

powiatu sępoleńskiego poniżej 40.000. Okręg więcborski będzie miał 5 radnych, 

sępoleński 6 a Kamień i Sośno 4. 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Zofia 

Krzemińska zakończyła posiedzenie Komisji o godzinie 12.10. 

Protokołowała: 

5 


